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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Infrastruktury (nr 70)
21 stycznia 2021 r.
Komisja Infrastruktury, obradująca pod przewodnictwem posła Cezarego Gra-
barczyka (KO), zastępcy przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła:

– projekt planu pracy Komisji na okres od 1 stycznia do 31 lipca 2021 r.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Jolanta Misiak i Jakub Sindrewicz  
– z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Przewodniczący poseł Cezary Grabarczyk (KO):
Otwieram kolejne posiedzenie Komisji Infrastruktury. Witam panie posłanki i panów 
posłów.
Informuję,  że posiedzenie Komisji  zostało  zwołane przez panią marszałek Sejmu 

Rzeczypospolitej Polskiej na podstawie art. 198j ust. 2 regulaminu Sejmu i będzie pro-
wadzone z wykorzystaniem środków komunikacji elektronicznej umożliwiających poro-
zumiewanie się na odległość. Informuję również, że zgłoszenia do zabrania głosu w dys-
kusji przez posłów należy wysłać pod adres e-mail kinf@sejm.gov.pl. Informuję, że linki 
z dostępem  do wideokonferencji  wraz  z instrukcją  użytkowania  zostały  wcześniej 
przesłane posłom oraz zaproszonym gościom przez sekretariat Komisji. Osoby chętne 
do udziału w wideokonferencji  i zabierania  głosu proszę  o logowanie  się  do systemu 
wideokonferencyjnego. Za jego pośrednictwem możliwe jest także zgłoszenie do zabrania 
głosu w dyskusji. Jednocześnie informuję, że posłowie członkowie Komisji obecni na sali 
obrad głosują przy użyciu urządzenia do głosowania za pomocą legitymacji poselskiej. 
Wówczas nie logują się w systemie komunikacji elektronicznej i nie używają tabletów.
Zwracam się do państwa posłów, którzy uczestniczą w posiedzeniu zdalnie, aby zalo-

gowali się, a posłów obecnych na sali proszę o przyłożenie kart do czytników i wzięcie 
udziału w głosowaniu sprawdzającym kworum. Mamy już? Przystępujemy do głosowa-
nia sprawdzającego kworum. Proszę o naciśnięcie jakiegokolwiek przycisku. Kworum 
w naszej Komisji wynosi 13…

Poseł Mirosław Suchoń (KO):
Panie przewodniczący, proszę włączyć mikrofon.

Przewodniczący poseł Cezary Grabarczyk (KO):
Aha, to powtórzę. Przystępujemy do głosowania sprawdzającego kworum. Proszę o naci-
śnięcie jakiegokolwiek przycisku. Kworum w naszej Komisji wynosi 13 osób. Jesteśmy 
gotowi? Proszę o wyświetlenie wyników. Spływają pierwsze wyniki. Mamy wyniki gło-
sowania.
W posiedzeniu bierze udział 21 posłów. Stwierdzam kworum.
Przedmiotem dzisiejszego posiedzenia zgodnie z przedstawionym porządkiem będzie 

rozpatrzenie projektu planu pracy Komisji na okres od 1 stycznia do 31 lipca br. Przy-
stępujemy do realizacji porządku dziennego.
Marszałek Sejmu w związku z art. 150 ust. 1 pkt 1 regulaminu Sejmu zwróciła się 

do Komisji o sporządzenie i uchwalenie planu pracy Komisji. W oparciu o państwa pro-
pozycje, które zostały nadesłane, a także niezrealizowane tematy z zeszłorocznego planu 
pracy, które zostały przeniesione na pierwsze półrocze br., prezydium Komisji przedsta-
wia projekt planu pracy. Został on także dostarczony państwu mailowo oraz zamiesz-
czony na iPadach.
Czy są uwagi do tej propozycji? Bardzo proszę.
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Poseł Mirosław Suchoń (KO):
Panie przewodniczący, propozycja jest bardzo dobra. Natomiast pragnę zwrócić uwagę, 
że wiele z tych tematów w naszych planach pracy istnieje już nie tylko w tej kadencji, ale 
jest przeniesionych nawet z poprzedniej kadencji. Wydaje się, że okres epidemii oczywi-
ście trochę utrudnia pracę, ale mam też takie poczucie, że z uwagi na istotność niektó-
rych tematów, np. tematu szkolenia kandydatów na kierowców, warto byłoby w tym pół-
roczu jednak doprowadzić do realizacji – powiedziałbym – większości propozycji, które 
są ujęte w planie. To jest mój wniosek i apel. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Cezary Grabarczyk (KO):
Dziękuję. To jest oczywiście celna uwaga, ale art. 198j regulaminu jednoznacznie prze-
sądza, że posiedzenia Komisji za każdym razem zwołuje marszałek Sejmu. Nie mamy 
tej swobody, którą dysponowaliśmy jeszcze przed pandemią. Mnie też dokucza brak tej 
częstotliwości posiedzeń, która z reguły cechowała Komisję. Proszę o wyrozumiałość. 
Odrobimy to zaraz po pandemii.

Poseł Mirosław Suchoń (KO):
Oczywiście, panie przewodniczący, jestem jak najbardziej wyrozumiały, chociaż pragnę 
też zwrócić się uprzejmie do Wysokiego Prezydium, aby to może z inicjatywy prezydium 
pani marszałek częściej podejmowała takie decyzje, bo myślę, że po prostu są takie moż-
liwości.

Przewodniczący poseł Cezary Grabarczyk (KO):
Większość zasiadająca…

Poseł Mirosław Suchoń (KO):
To uprzejma, ale również bardzo skromna prośba, głęboko motywowana istotą tych waż-
nych spraw. Proszę tylko o rozważenie tej mojej prośby. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Cezary Grabarczyk (KO):
Większość zasiadająca także w tej Komisji wysłuchała sugestii pana posła. Myślę, że przy 
nadarzającej się okazji zostanie przekazana do władz klubu i być może tą drogą zostanie 
także przekazana pani marszałek na posiedzeniu Konwentu Seniorów. Dziękuję. Bardzo 
proszę, pan poseł Sośnierz.

Poseł Dobromir Sośnierz (Konfederacja):
Jeśli chodzi o uwagę dotyczącą zwoływania posiedzeń przez marszałka, słyszę już tyle 
narzekań na to, że w związku z tym może warto byłoby zainicjować jakąś zmianę regu-
laminu, bo nawet nie tylko ze strony opozycji, ale i ze strony posłów partii rządzącej też 
słyszałem narzekania na to, że ten przepis jest po prostu nieżyciowy i utrudnia prace 
komisji. W ogóle trudno zrozumieć ratio legis tego przepisu. Być może więc przy okazji 
zaapeluję o to, żeby osoby, które też dostrzegają ten problem, spotkały się i wypracowały 
jakieś propozycje zmiany regulaminu w tym punkcie, bo to jest naprawdę niedorzeczne.

Przewodniczący poseł Cezary Grabarczyk (KO):
Spróbujmy przejść do planu...

Poseł Dobromir Sośnierz (Konfederacja):
A w tej chwili, jeśli chodzi o…

Poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Mogę prosić o głos?

Poseł Dobromir Sośnierz (Konfederacja):
Słucham?

Przewodniczący poseł Cezary Grabarczyk (KO):
Nie, nie. Przechodzimy do planu.

Poseł Dobromir Sośnierz (Konfederacja):
Jeśli  chodzi o terminy,  to mój postulat  jest  taki, żeby nie zwoływać posiedzeń komi-
sji w czasie posiedzenia Sejmu. To jest zupełnie absurdalne, że musimy wybierać mię-
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dzy uczestnictwem w debacie na sali plenarnej – tak jak chociażby teraz, w tej chwili 
–  a uczestnictwem  w posiedzeniu  komisji.  Apeluję  o to,  żeby  komisje  spotykały  się 
w miarę możliwości w tygodniach niesejmowych, a jeśli już sejmowych, to przynajmniej 
w dniach, w których nie ma posiedzenia Sejmu. Utrzymywanie tego zwyczaju prowadzi 
do zupełnego wypaczenia sensu pracy komisji. Naprawdę w ostatnim czasie w bardzo 
wielu posiedzeniach nie mogłem wziąć udziału, bo nie  jestem w stanie się rozdwoić. 
Bardzo proszę o poważne potraktowanie tego postulatu.

Przewodniczący poseł Cezary Grabarczyk (KO):
Dziękuję bardzo. Pan przewodniczący Polaczek.

Poseł Jerzy Polaczek (PiS):
Panie pośle, tutaj…

Przewodniczący poseł Cezary Grabarczyk (KO):
Zaraz potem oddamy głos. Widzimy, że zgłasza się…

Poseł Jerzy Polaczek (PiS):
Wydaje mi się, że pana opinia nie jest obiektywna, dlatego że znacząca część posiedzeń 
Komisji odbywała się albo w tygodniach niesejmowych, albo w dniach poprzedzających 
posiedzenie. Jak pan wie, dzisiaj rozpatrywaliśmy poprawki do Prawa o ruchu drogo-
wym, zresztą chyba w większej części złożone przez Konfederację, a teraz, przed chwilą, 
była kontynuacja posiedzenia, na które pani marszałek wyraziła zgodę, w sprawie sytu-
acji w LOT, bo akurat tutaj obowiązuje nas inny przepis regulaminu, który obliguje mar-
szałka, aby zwołał posiedzenie w ciągu miesiąca od dnia złożenia przez grupę posłów 
wniosku o zwołanie posiedzenia – w trybie art. 152 – więc tutaj w tym trybie zostało 
zwołane posiedzenie.
Powiedziałbym, że w części  ta wymiana uwag z pana  strony… Aczkolwiek myślę, 

że proces posiedzeń Komisji poza posiedzeniami Sejmu – że tak powiem – będzie kon-
tynuowany, tak jak ma to miejsce od jakiegoś czasu, tym bardziej że jesteśmy – tak jak 
mówię – cały czas w sytuacji nadzwyczajnej w trakcie epidemii. Jak pan dobrze wie, rów-
nież kilku posłów Komisji z tego tytułu ponosi konsekwencje zdrowotne. Nie ma tutaj 
z nami choćby pana posła… Nie będę wymieniał nazwiska.

Przewodniczący poseł Cezary Grabarczyk (KO):
Dziękuję bardzo. Pan poseł Szczepański.

Poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Bardzo dziękuję. Nie ma mnie z tego powodu, panie pośle. Chciałem tylko powiedzieć…

Przewodniczący poseł Cezary Grabarczyk (KO):
Zdrowia życzymy.

Poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
W odniesieniu do tego, o czym mówili moi przedmówcy, chciałem powiedzieć, że jest już 
nadany numer druku dla projektu uchwały, którą zgłosił mój klub, przywracającej moż-
liwość zwoływania posiedzeń przez przewodniczącego komisji, z zastrzeżeniem, że pani 
marszałek powinna określić warunki fitosanitarne odbywania się takiego posiedzenia 
komisji. Mam więc nadzieję. Jest tylko prośba do moich kolegów z Prawa i Sprawiedli-
wości, aby zgodzili się na zmianę regulaminu w tym zakresie, bo wrócilibyśmy wtedy 
do normalności, ale również prośba do kolegów z wszystkich klubów, aby ten projekt 
uchwały – nie tylko statuty porządkowe – został przyjęty.
Chciałbym natomiast zaapelować, abyśmy w marcu, oczywiście w Sejmie, odbyli spo-

tkanie poświęcone strażom lotniskowym. Od wielu miesięcy o to zabiegamy, żeby też 
pamiętać…

Przewodniczący poseł Cezary Grabarczyk (KO):
Jest. Tak, w marcu.
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Poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Pan przewodniczący Grabarczyk pamięta. Straże. Najpierw, kiedy były warunki dogodne, 
chciały być przypisane…

Przewodniczący poseł Cezary Grabarczyk (KO):
…od razu informuję, że w pozycji dziewiątej w marcu mamy ten punkt.

Poseł Wiesław Szczepański (Lewica):
Tak i to byłoby… Prosiłbym tylko o zaznaczenie, żeby byłoby to wspólne posiedzenie 
z Komisją Administracji i Spraw Wewnętrznych.

Przewodniczący poseł Cezary Grabarczyk (KO):
Dziękuję. W tej sytuacji poddaję pod głosowanie wniosek o przyjęcie planu pracy Komisji 
na okres od 1 stycznia do 31 lipca br. Proszę o wyświetlenie pulpitu do głosowań.
Kto jest za przyjęciem planu pracy Komisji? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał?
Dziękuję. Proszę o wyświetlenie wyników. Dobrze, dobrze. Spływają głosy. Momencik 

musimy poczekać. System jeszcze myśli.
Stwierdzam, że Komisja jednomyślnie przyjęła plan pracy. Głosowało 21 posłów. Nikt 

nie głosował przeciw i nikt się nie wstrzymał.
Na tym wyczerpaliśmy porządek dzienny posiedzenia Komisji. Zamykam posiedzenie 

Komisji Infrastruktury. Informuję, że protokół posiedzenia z załączonym pełnym zapi-
sem jego przebiegu będzie wyłożony do wglądu w sekretariacie Komisji w Kancelarii 
Sejmu. Dziękuję wszystkim państwu za pracę.


